
Protokół Nr 6/2024

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim w dniu 6 listopada 2024r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg za%czonej listy obecności (załącznik
nr 1 do protokołu) oraz Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 - Stanisław Gustyn;

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Jadwiga Bukolt, która po powitaniu
zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

1.

2.

3.

4.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porz4dku;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Sprawozdanie z działalności Punktu Informacji Turystycznej;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała protokół z poprzedniego posiedzenia
Komisji w miesiącu październiku br.

Ad.3. Pan Kapsa przedstawił Komisji sprawozdanie z działalności Punktu Inforrnacji
Turystycznej (załącznik nr 2 do protokołu). PIT mieści się w budynku Gminnego Centrum
Informacji Publicznej i jest czynny od poniedziałku do piątku w godzinach od 7:45 do 15:45.
Dodał, że do najważniejszych celów Punktu należy: zwiększanie wiedzy na temat walorów
turystycznych i przyrodniczych Gminy Sępólno Krajeńskie, upowszechnienie i promowanie
oferty turystycznej Gminy Sępólno Krajeńskie, popularyzacja wiedzy o regionie, ochronie
środowiska naturalnego oraz udzielanie informacji turystom i mieszkańcom w zakresie
związanym z turystyką. Dodał, że PIT jest zadaniem realizowanym przez Gminne Centrum
Informacji. W Punkcie Informacji Turystycznej można otrzymać materiały promujące gminę
(publikacje, ulotki, foldery, pocztówki, notesy, zakładki) oraz prowadzi się zajęcia edukacyjne
rozpowszechniając wiedzę o walorach gminy. Od 2018 roku PIT przy%cza się do akcji
,,Paszport Turystyczny?, która jest organizowana i prowadzona przez Kujawsko- Pomorską
Organizację Turystyczną, a także Punkt jest certyfikowany przez Polski System Inforrnacji
Turystycznej. Certyfikat taki wydawany jest na dwa lata i w skali4 gwiazdowej PIT w Sępólnie
otrzymał 2 gwiazdki, a aby otrzymał 3 gwiazdki Punkt powinien być czynny dodatkowo w
sobotę lub niedziele, lecz niestety ze względów finansowych PIT nie jest w stanie tego
zrealizować. Pan Kapsa dodal że PIT jest w trakcie certyfikacji, ponieważ poprzedni certyfikat
był ważny do czerwca tego roku i w miesiącu listopadzie ma odbyć się wizyta osób
certyfikujących. Zamiarem jest uzyskanie się kolejny certyfikat, na kolejne 2 lata. Dodał, że
kadra PIT-u bierze udział w szkoleniach organizowanych przez Kujawsko - Pomorską
Organizację Turystyki. Wyjaśnił także, że w Powiecie Sępoleńskim tylko PIT w Sępólnie
Krajeńskim jest certyt-ikowany.

Pani Wirkus zapytał, czy udało się pozyskać mapy etnograficzne do Punktu. Pan Kapsa
stwierdził, że udało się je pozyskać - 75 sztuk map Skarpy oraz 75 sztuk map Komierowa.
Informacja o pozyskaniu takich map została ogłoszona przez Stowarzyszenie, które tworzy4o
te mapy. Dodatkowo mapy do pozyskania posiada Centrum Kultury i Sztuki oraz Biblioteka
Publiczna.
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Paiii Wirkus zapytała także, czy aby uzyskać 3 gwiazdkę nie wystarczyłyby kontakt
telefoniczny po godzinach zamknięcia Punktu? Pan Kapsa stwierdzii że niestety Punkt
musiałby być otwarty stacjonarnie.
Pani Miczko - Gierakowska zapytała, czy z tytułu otrzymania 3 lub 4 gwiazdki są jakieś
przywileje. Pan Kapsa wyjaśnił, że te certyfikowane punkty, są punktami profesjonalnymi,
gdzie certyfikat wystawiany jest przez Polską Organizację Turystyki co działa jako system
Polskiej Informacji Turystycznej. Powiedział, że ilość certyfikowanych Punktów nie jest duża,
certyfikacja na pewno deje prestiż. Dodal że nie zgadza się z twierdzeniem, że turystyka w
naszej gminie nie istnieje, choć zawsze mogło być lepiej, ale nie należy oczekiwać od Punktu,
że PIT rozwinie infrastrukturę. Punkt promuje to co jest już dostępne.

Pan Gustyn zapytał, czy PIT miałby możliwosć wpłynięcia na decyzje dotyczącą przejezdności
ścieżki pieszo- rowerowej wokół jeziora. Od ponad roku usiłuje to wywalczyć na Komisjach,
lecz bez skutku, ponieważ ścieżka w Piasecznie i Lutowie jest niestety nie dostępna, jest
rozjeżdżana przez ciężki sprzęt rolniczy. Pan Kapsa stwierdził, że otrzymywał wiele oraz różne
uwagi od turystów na temat gminy, które były przekazywane dalej oraz dodal że sprawa ścieżki
powinna byać poruszona na Komisji Gospodarki Komunalnej.

Pan Kapsa dodał jeszcze, że GCI na co dzień udostępnia mieszkańcom darmowe kserowanie
różnych dokumentów, oraz korzystanie s komputerów. Nadmienił, że Punkt pozyskał komplet
meblowy od firmy ,,Gabi?.

Pani Miczko- Gierakowska zapytała ile etatów jest w PIT. Pan Kapsa odpowiedział, że jeden,
Punkt posiłkuje się stażystami.

Komisja przyjęła przedstawioną inforrnację do wiadomości.

Ad.4. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pan Gustyn poruszył sprawę przyznawania uczniom nagród Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego, wyjaśnił że w niektórych przypadkach dzieci nagradzane są podwójnie za te
same osiągnięcia oraz że liczba dzieci nagradzanych jest znacznie wyższa niż w innych
gminach. Dodał, że nie może być tak że dzieci są nagradzane np. po Biegach %gorskiego i na
sesji, rok później dostają drugą nagrodę za ten sam bieg. Także problematyczne jest
nagradzanie za konkursy nazwane ogólnopolskimi, które tak naprawdę są nimi tylko z nazwy.
Jego zdaniem tych nagród jest stanowczo za dużo. Pani Bukolt stwierdziła, że tych nagród było
jeszcze więcej, regulamin w poprzedniej kadencji był już zmieniany. Pan Gustyn dodal że
poprawiony regulamin został odrzucony przez radcę prawnego. Pani Miczko- Gierakowska
stwierdziła, że nie zabierze dzieciom radości z tych iiagród i się nie zgodzi na zmianę
regulaminu. Pan Kapsa poruszył temat %czenia uczniów z różnych klas podczas zawodów
sportowych. Pan Gustyn zasugerował, żeby jednak przyjrzeć się regulaminowi nagradzania
uczniÓw;

- Pani Bukolt złożyła wniosek dotyczący Orlików, aby w godzinach otwarcia Orlika dla
mieszkańców nie korzystały z nich szkółki piłkarskie. Pan Kapsa zaznaczył, że projekt kończy
się na koniec listopada. Nie wiadomo, ile będzie godzin otwarcia w nas%.piiym roku, czy będą
chetni animatorzy. Ponadto już teraz pojawił się problem, bo szkółki piłkarskie szukają innych
obiektów do treningu niż ,Orliki", efekt poruszonego tematu stał się inny od zamierzonego.
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Komisja poruszyła również temat olwarcia ,Orlików" podczas przerw i temat umożliwienia ich
ogólnodostępności;

- Pani Bukolt złożyła kolejny wniosek dotyczący dostępności do lekarza w Spamedzie.
Wyjaśniła, że re3es{ru5a,c się wczoraj, otrzymała termin do lekarza rodzinnego dopiero na 12
listopada, jest taka kolejka. Jej zdaniem, należy zastanowić się jak można rozwiązać ten
problem, ponieważ w innych placówkach medycznych on nie istnieje. W Spamedzie w jednym
dniu jest dostępny tylko jeden lekarz rodzinny;

- Pani Wirkus zapytała się, czy gmina ma jakikolwiek wpływ na to, aby chociaż jedna apteka
pracowała 24 godziny na dobę:. Pani Miczko- Gierakowska wyjaśniła, że jest to sprawa
Starostwa, która była już dyskutowana i żadna z aptek się nie zgodziła. Pani Wirkus stwierdziła,
że w mieście powiatowym taka apteka powinna działać.

Po wyczerpaniu porz4dku obrad Przewodnicz4ca zakończyła posiedzenie.

protokoł6wał:
Tomasz Dix
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